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Úvodem

Vážení čtenáři,
právě držíte ve svých rukou první 

číslo již devatenáctého ročníku našeho 
zpravodaje. Za rok to bude dvacet let, 
kdy vycházíme. I letošní rok je plný 
kulatých výročí. Je to třeba 600 let, co 
byl upálen Jan Hus, 350 let od objevení 
buňky Robertem Hookem, 100 let od 
Einsteinovy obecné teorie relativity 
nebo 700 let, kdy do Prahy přišla in-
kvizice. Také 800 let od vydání britské 
Magny charty – prvního dokumentu, 
jenž ústavně omezil práva panovníka 
a ukotvil základní svobody. Tak by se 
dalo jistě najít i mnoho dalších výročí.

Na sklonku loňského roku proběh-
la zpráva, jak lidé neznají míru a do 
popelnic a kontejnerů vyhazují v  ob-
dobí Vánoc tak velké množství jídla, 
že bezdomovci často žertovali, jak přes 
svátky přibrali. Je to znamení našeho 
úpadku nebo vyspělosti? Mnohdy při 
našem lamentování nad tím, jak je 
dnešní svět prohnilý, špatný a nikdy 
nebyl horší, musíme vidět míru a po-
rovnání. Každoročně si třeba jen pích-
nutí včely, srážka s  jelenem, vznícení 
oblečení a podobné banální nehody, 
vyžádají více životů než oběti teroris-
tických útoků.

Zaujal mě příklad George East-
mana, zakladatele společnosti Kodak. 
Tento průzkumník fotografie a vyná-
lezce zavedl ve své společnosti dosti 
specifické dělení času. Každý rok měl 
52 týdnů rozdělených do 13 měsí-
ců. Každý měsíc měl vždy čtyři týdny 

a vždy 28 dní. Každý den měl stejné da-
tum. Například dvacátého bylo pokaž-
dé v  pátek. Měsíc končil pravidelně 
v sobotu a týden taky. Velikonoce měly 
stejné datum. Nemusel se měnit ka-
lendář a zaměstnanci dostávali třináct 
platů. Zajímavá skutečnost, že?

Naši předkové si představovali, 
jak jednou se bude žít život naplněný 
spoustou volného času.  Je tomu právě 
naopak. Volného času je stále méně. 
Doba je více než zrychlená. Už myslí-
me na něco jiného, i když zatím ještě 
mluvíme. Věnovat se více volnu, štěstí 
a ozdravit duši. Není to otázka mate-
riální rovnosti a ani ne ideologie. Je 
třeba si hlídat své postoje. Mám jeden 
oblíbený citát: „Nezáleží na tom, co se 
ti stane, ale jak to přijmeš.“

Erupce vulkánu, která zničila 
v roce 79 Pompeje, zničila i nedalekou 
knihovnu v Herculaneu. Vědci se nyní 
pokusili přečíst dva zachráněné svitky 
pomocí rentgenu. Knihovna plná filo-
sofických děl nám možná vyjeví lecja-
ká fakta o dřívější společnosti. Možná 
se dozvíme i něco o tom, jaké byly 
tehdy problémy běžného života. Jak je 
trápila v  jejich době korupce, krádeže 
nebo jak radosti života napomáhaly lé-
čit nitra zarmoucených duší. Jestli měli 
fóbie z  cizinců, řešili kvalitu potravin 
a cestovali na dovolenou se slevou.

Současná doba fašaňku je přecho-
dem mezi zimním a jarním obdobím. 
Tyto dny jsou vyplněny zábavou, pi-
tím alkoholu a různými radostmi. Ne-

odmyslitelnou součástí fašaňků byly 
i tradiční hry, kdy se prováděly různé 
magicko-rituální úkony. Používány 
jsou masky symbolizující třeba sílu, 
plodnost, ale i smrt. Parodie, strašení 
a tanec. Pak po veselí následuje půst. 
A tak je to i v každodenním životě. Je 
potřeba skloubit veškerá lidská počí-
nání na naší cestě a s  rozumem a vy-
vážeností kráčet vstříc všemu tomu, co 
do cesty nám přijde. K tomu vám přeji 
dobrý krok.

Stanislav Zela, šéfredaktor
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Rozhovor s novým panem místostarostou

Pane místostarosto, můžete se pro-
sím představit těm našim čtenářům, 
kteří vás ještě neznají?

Samozřejmě. Většina občanů mě nej-
spíš zná především ve spojení s rohatec-
kými hasiči. Ostatní mě mohli v minulos-
ti určitě potkávat na veřejných zasedáních 
zastupitelstva. Teď tedy to představení. Po 
absolvování Integrované střední školy 
v  Hodoníně jsem vystudoval na Men-
delově univerzitě v Brně obor dřevařské 
inženýrství. Ihned po studiu jsem nastou-
pil jako technolog a konstruktér do fi rmy 
na výrobu nábytku. Při zaměstnání jsem 
začal studium na Fakultě bezpečnostního 
inženýrství Vysoké školy báňské – Tech-
nické univerzity v  Ostravě, obor požár-
ní ochrana a bezpečnost průmyslu. Dva 
roky jsem pak pracoval ve společnosti 
Ploma v  Hodoníně jako plánovač a zá-
stupce výrobního ředitele. Díky vystudo-
vanému oboru v oblasti požární ochrany 
a bezpečnosti jsem byl na jaře roku 2013 
přijat na pozici referenta oddělení kri-
zového řízení a obrany Krajského úřadu 
Jihomoravského kraje. Veškerý volný čas 
v  současnosti věnuji rekonstrukci naše-
ho domu. Mimo to jsem už před mnoha 
lety propadl duchu hasičiny, takže mno-
ho času věnuji práci ve spolku, zásahové 
jednotce, jako rozhodčí nebo jako okresní 

a krajský funkcionář. Chvilky odpočinku 
mně mezitím zpestřuje náš pes.

S příchodem do nové funkce vás če-
kala úplně jiná práce, než na kterou jste 
byl zvyklý. Jak rychle se vám podařilo 
naskočit do rozjetého vlaku?

Bylo to spíše přesednutí z  vlaku do 
vlaku. Současná práce místostarosty obce 
je v  mnoha ohledech velmi podobná 
agendě na krajském úřadě. Je jen trochu 
pestřejší. Systém práce je v podstatě stej-
ný, jen je mi bližší, protože problematika 
se týká mého bydliště a lidí, které znám. 
Jiná je tato práce snad jen v tom, že kraj-
ský úřad má téměř 700 zaměstnanců a na 
každou problematiku má svého odborní-
ka. Na obecním úřadě musíme zvládnout 
veškerou agendu v osmi, a tak být ve své 
práci univerzálnější. V  tomto mně zcela 
jistě pomáhá fakt, že jsem v  rámci pů-
sobení ve veřejné správě získal zvláštní 
odbornou způsobilost ve správním řádu 
a znalosti vedení agendy veřejné správy. 
Z prostředí soukromého sektoru menší i 
větší fi rmy jsem si přinesl zkušenosti ve 
vedení kolektivu zaměstnanců.

Okolo sebe máte zkušený tým, o kte-
rý se můžete opřít. Jak vám napomáhá 
tato skutečnost?

Jsem velmi rád, že na naší radnici 
je takový zkušený tým. Za sebe musím 
říct, že týmová spolupráce je výborná 
i na úrovni starosta – místostarosta. Za-
městnance úřadu jsem znal již dříve, tak-
že jsme na předchozí spolupráci dobře 
navázali. V  prvních týdnech nám byli 
oporou a stále se snaží pomáhat. Jak jste 
poznamenal už v  otázce, opravdu tvoří-
me dohromady dobrý tým. Nejlépe se to 
projevuje při zavádění elektronické spiso-
vé služby, kterou jsme od ledna spustili. 

Reklama na veřejném osvětlení, pozemcích obce

 – výzva podnikatelům

V  naší obci máme nemalé množství sloupů veřejného 
osvětlení, ale i dalších různých sloupků, konstrukcí, stojanů. 
Na některých místech je situace již neúnosná, pověšené re-
klamní cedule ohrožují chodce, způsobují korozi sloupů ve-
řejného osvětlení. Naprostá většina umístěných reklamních 
cedulí není schválena obcí, obec z nich nemá žádný prospěch, 
hodně z nich již také neplatí a třeba už ani neodkazuje na exis-
tující provozovnu či fi rmu. Prosíme zejména podnikatele a fi r-

V této problematice si pomáháme navzá-
jem. Díky tomuto programu je naše práce 
více provázána. Týmová spolupráce je na 
první pohled vidět i při přípravě na jed-
nání zastupitelstva. Bez toho by to ale ani 
jinak nešlo, takže jsem rád, že jsem sou-
částí tohoto fungujícího strojku.

Byla již nějaká konfl iktní či jakkoliv 
nepříjemná situace, kterou jste musel ve 
své nové funkci řešit?

Funkce ve vedení obce s sebou při-
náší kromě dobrých i ty méně příjemné 
situace. Pochopitelně je těžké se za všech 
okolností zavděčit všem a vždy se najde 
někdo nespokojený. Zastávám názor, že 
většina problémů se dá vyřešit věcnou 
diskuzí a hledáním kompromisu. Mám 
za to, že jsem spíše klidná povaha, takže 
méně příjemné situace už mě potkaly, ale 
do konfl iktu jsem se zatím ve funkci mís-
tostarosty nedostal. Je pravdou, že se zvo-
lením do funkce přibyli v mém okolí lidé, 
kteří se na mě obracejí s mnoha žádostmi 
o změnu. Snažím se jim vysvětlit, že ne 
vše jde změnit mávnutím proutku nebo 
otočením kouzelného prstenu. V každém 
případě budu dělat vše, aby se obci da-
řilo a nám všem se v ní líbilo. Občas to 
s sebou nese i nepopulární rozhodnutí 
a někdo není spokojen, ale tak už to bývá.

Chtěl bych vám popřát, aby prá-
ce místostarosty byla pro vás radostí 
a službou, díky které dostáváte tu nej-
lepší zpětnou vazbu od našich spoluob-
čanů. Hodně štěstí.

Děkuji. Jsem rád za projevenou dů-
věru a možnost pracovat ve vedení obce 
a jejím kolektivu. Dveře mojí kanceláře 
jsou otevřené a budu moc rád za zpětnou 
vazbu našich občanů.

Ptal se Stanislav Zela

my, které mají na obecních pozemcích a sloupech veřejného 
osvětlení umístěny nějaké předměty a cedule, aby to písem-
ně oznámili na obecní úřad nejpozději do konce března. Ná-
sledně bude nastaven systém, jak umístění takovýchto reklam 
řešit, a za jakých podmínek. Reklamní cedule, ke kterým se 
nikdo nepřihlásí, budou odstraněny.

Rada obce
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Kalendář akcí

Z jednání rady a zastupitelstva

Tak, jak bylo uvedeno již v minulém 
čísle obecního zpravodaje, chtěli by-
chom Vás i touto formou informovat o 
aktuálním dění v naší obci. Proto se zde 
pokusíme pravidelně zprostředkovávat 
ty nejdůležitější body z  jednání rady i 
zastupitelstva obce. Podrobné materiály 
pak můžete najít na internetových strán-
kách obce nebo úředních deskách.

Jak již bývá pravidlem, poslední za-
sedání zastupitelstva se konalo až v  zá-
věru roku, těsně před vánočními svátky. 
Nejdůležitějším bodem jednání bylo 
bezpochyby schválení rozpočtu obce 
na rok 2015. Tomuto bodu předcházela 
samozřejmě zpráva kontrolního a pře-
devším fi nančního výboru, který návrh 
rozpočtu velmi bedlivě prostudoval a 
jeho schválení zastupitelům doporučil. 
Členové zastupitelstva dále projedna-
li rozpočtové opatření č. 11 roku 2014 
a novelu směrnice o sociálním fondu 
obce. Starosta informoval o stavu pří-
pravných prací na výstavbu sportovního 
areálu u základní školy. Největší část dis-
kuze se zabývala výší a způsobem přidě-
lování příspěvků z rozpočtu obce zájmo-
vým spolkům a sportovním organizacím 

du budovy staré ZŠ a dodavatele roha-
teckých novin. Radní byli seznámeni 
se jmenováním povodňové komise obce 
a schválili složení redakční rady. Podrob-
ně se zabývali situací kolem fotbalového 
hřiště a nedořešených majetkových vzta-
hů k pozemkům. Tímto bodem se bude 
bezpochyby zabývat i následující zase-
dání zastupitelstva obce. Na programu 
jednání byl dále havarijní stav skleníků 
za bývalou školou, nedokončená komu-
nikace na ulici Sadová a úprava stromů 
v okolí sběrného dvoru odpadů. Důleži-
té body zasedání se týkaly investičních 
akcí. Rada schválila smlouvu na doda-
vatele sportovního areálu u školy, jehož 
výstavba začne ihned po oblevě a schvá-
lila podání žádosti o dotaci na rozšíření 
výukových kapacit základní školy. Pro 
rok 2015 bylo schváleno podání žádos-
ti o poskytnutí příspěvku úřadu práce 
na zaměstnání šesti nových pracovníků 
pro údržbu zeleně a veřejných prostran-
ství. Podrobné informace z jednání jsou 
k  dispozici na internetových stránkách 
obce.

Tomáš Letocha,
místostarosta

v  Rohatci. Ve  druhé polovině jednání 
zastupitelstvo schválilo záměr prodeje 
několika pozemků.

Ve stejném tempu, v jakém svoji čin-
nost rada zahájila, pokračovala i v  dal-
ších měsících. Na svém prosincovém 
zasedání schválila dodatek smlouvy na 
rekonstrukci budovy staré ZŠ, výběro-
vé řízení na technický dozor a autorský 
dozor třetí fáze stavby. Dále se radní 
zabývali rekonstrukcí veřejného osvět-
lení, sběrným dvorem odpadů a zříze-
ním přechodu pro chodce. Přesto, že 
se schůze rady konají v  podstatě každý 
druhý týden, počet bodů jednání přesa-
huje třicítku. První zasedání tohoto roku 
se konalo už 6. ledna. Mezi hlavní body 
programu patřila aktualizace vnitřních 
směrnic úřadu – Spisový a skartační řád 
a Organizační řád. Rada schválila zadání 
výběrového řízení na tisk našeho zpra-
vodaje nebo pokácení nezbytně nutných 
stromů pro výstavbu sportovního areálu 
u školy. Dále projednala žádosti o proná-
jem pozemků i kulturního domu. Rada 
obce na svém dalším jednání schválila 
smlouvy na autorský dozor při stavbě 
sportoviště a na dodavatele hromosvo-

Budování v obci – investice 2015

Mezi nejdůležitější činnosti každé obce patří investiční 
činnost, kterou se snaží zajišťovat základní potřeby svých 
občanů, opravy a budování kanalizací, komunikací, chodní-
ků, dětských hřišť apod. V roce 2015 je naplánováno několik 
významných stavebních investičních akcí, které již dlouhou 
dobu čekají na svou realizaci. Vedení obce se snaží vyvinout 
maximální úsilí, aby vše co do rozpočtu letošního roku zařa-
dilo, také splnilo. Také však stále sledujeme dotační možnos-
ti, které jsou z pohledu obce již velmi omezené, vše důležité 
se mělo totiž budovat již v období 2007 – 2013, pokud však 
najdeme projekty, které by mohly zkvalitnit život v naší obci, 
určitě se budeme snažit získat a vybudovat i další potřebné 
projekty. Celkově obec v  letošním roce chce proinvestovat 
více než 20 milionů Kč.

Jara Adamec - starosta

Název projektu Plánovaný termín 
ukončení

výstavba sportovního areálu v parku u ZŠ červen 2015
revitalizace budovy staré ZŠ (zateplení, 
výměna oken) červenec 2015

stavba kanalizace v dolní části ulice 
Slovácká říjen 2015

stavba nové komunikace v dolní části 
ulice Slovácká listopad 2015

stavba chodníku od Větrné směr 
Autorenova srpen 2015

rekonstrukce kanalizace Mírová - I. část listopad 2015
rekonstrukce chodníku Mírová - I. část listopad 2015
stavba kanalizace Na Kopci - zadní 
varianta listopad 2015

21. 2. 2015 - Discoples 
28. 2. 2015 - Fašaňk
21. - 22. 3. 2015 - Muzeum – Velikonoce se blíží
22. 3. 2015 - Degustace vína

5. 4. 2015 - Košt vína
11. - 12. 4. 2015 - 70. výročí osvobození obce
8. 5. 2015 - Rohatecká desítka
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Zimní údržba silnic a chodníků v Rohatci

Akademický 

malíř Karel 

Novák – 

výstava k 

100. výročí 

narození

První studna bude opravena

Jelikož se množí dotazy, jak funguje 
zimní údržba, rádi bychom vám upřes-
nili fungování celého jejího systému 
v obci. Úkolem zimní údržby místních 
komunikací a chodníků je zmírňování 
závad ve sjízdnosti a schůdnosti, vznik-
lých povětrnostními vlivy a jejich dů-
sledky, a to tak, aby zimní údržba byla 
zajištěna ke společenským potřebám na 
jedné straně a ekonomickým možnos-
tem vlastníka komunikací a chodníků 
na straně druhé.

Vzhledem k  tomu, že společenské 
potřeby jsou vždy vyšší než ekonomic-
ké možnosti obce Rohatec, jsou úkoly 
v plánu údržby určitým průsečíkem po-
třeb občanů a ekonomických ukazatelů 
rozpočtu obce.

V zimním období není možno pro-
blémy se sjízdností a schůdností odstra-
nit, ale jen zmírnit. Také to není možné 
provést okamžitě na celém území obce. 
Plán zimní údržby je již několik let stále 

Jeden z  nejvýznamnější rohateckých 
rodáků, profesor Karel Novák, by se letos 
23. července dožil sta let. K  tomuto vý-
znamnému výročí chystá obec Rohatec 
na červenec výstavu, která bude doku-
mentovat dílo tohoto malíře s  důrazem 
na tvorbu o Rohatci. Obec se také roz-
hodla iniciovat a fi nancovat vznik první 
souborné publikace, která bude pojed-
návat o životě a díle tohoto významného 
místního rodáka. Na tvorbě publikace 
se budou podílet také město Hodonín, 
Galerie výtvarných umění a dcery pana 
Nováka.

Rád bych touto cestou VYZVAL 
všechny rohatecké spoluobčany, kteří 
mají doma nějaký obraz od pana Nováka, 
aby kontaktovali starostu, rádi bychom si 
tento obraz vyfotili, případně se domluvi-
li na výpůjčce pro připravovanou výstavu.

Jara Adamec, starosta

Díky zapojení obce do projektu Mikroregionu Hodonínsko na obnovu obecních 
studní bude v Rohatci letos opravena první z nich. Své obnovení a zkrášlení si jistě 
zaslouží bývalá studna v trojúhelníku ulic Slovácká a Školní. V grafi ckém návrhu ar-
chitekta můžete vidět, že úpravy dozná i nejbližší okolí. Doufám, že se v budoucnu 
podaří z dotací obnovit i některé další.

Tomáš Letocha, místostarosta

patří Jihomoravskému kraji a povinnost 
se o tuto trasu starat má Správa a údrž-
ba silnic JMK.

V  loňském roce napadlo více než 
10 cm sněhu pouze jednou, letos už 
jsme tento stav měli 4x, a to zdaleka 
nemusí být číslo konečné. Zimní údrž-
ba probíhá také s ohledem na předpo-
věď počasí. Pokud jsou na dané období 
hlášeny teploty nad nulou a je zřejmé, 
že druhý den vše roztaje, měli bychom 
se chovat také rozumně a hospodárně, 
jedno uklizení obce totiž vyjde obec-
ní rozpočet skoro na 100  000,- Kč. 
A proto když sněží, neklesejme na my-
sli, obec se o úklid opravdu postará, 
ale máme jen jeden velký traktor na 
silnice a jeden malý traktor na chod-
níky, takže to opravdu nemůže být za 
hodinu hotové. Každé podněty a stíž-
nosti však vítáme, jedině tak můžeme 
systém zlepšit.

Rada obce

stejný, o odklízení se starají stále stejní 
lidé a fi rmy, máme také tu samou tech-
niku, a tak se sníh uklízí podle stejných 
pravidel a je jedno, jestli na radnici sedí 
Mirek nebo Jarek.

Hromadné odklízení začíná v době, 
kdy vrstva napadlého sněhu dosáhne 
10 cm v  obci (takto je to nastaveno 
mnoho let), pokud je napadnutá vrst-
va nižší, odklízejí pouze zaměstnanci 
obce veškerou dostupnou technikou, 
samozřejmě to pak zabere více času.  
Nejdříve se čistí komunikace s největší 
frekvencí dopravy a teprve poté ostat-
ní. Pouze při sněhové nadílce vyšší než 
10 cm se oslovují další fi rmy a záleží na 
tom, zda mají v dané chvíli dostupnou 
techniku a pracovníky.

V Rohatci se musíme postarat o ví-
ce než 17.000 m2 chodníků a o takřka 
17 kilometrů silnic. Nutno podotknout, 
že hlavní cesta procházející obcí (ulice 
Hodonínská, Nové Řádky, Na Kopci) 
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Obec Rohatec – nakládání s odpady 2014

Obec Rohatec se každoročně věnuje odpadovému hospodář-
ství v obci a nebylo tomu jinak i v uplynulém roce 2014. Hlavní 
prioritou bylo snížit produkci směsného komunálního odpadu 
(svoz popelnic a kontejnerů) a následně zvýšit produkci tzv. vytří-
děných složek komunálního odpadu. Dalším neméně důležitým 
úkolem bylo zavést v obci samostatný svoz BIO odpadů. Všechny 
tyto úkoly se podařilo ve spolupráci se svozovou fi rmou zabezpe-
čit. Je nutno vyzvednout i stále se zlepšující přístup občanů k této 
tématice, bez něhož by dobré výsledky vykázané za rok 2014 ne-
byly jistě možné. Nejenže občané při nakládání s odpadem lépe 
odpad třídili, ale od dubna loňského roku se po počáteční nedů-
věře aktivně zapojili i do sběru biologicky rozložitelných odpa-
dů, čímž se podstatně snížilo množství směsného komunálního 
odpadu uloženého na skládce (za rok 2014 se snížilo množství 
SKO o 44,36 t). Pro ukládku vyseparovaných složek byl občany 
aktivně využíván sběrný dvůr odpadů v obci a také sběrné mís-
to odpadů na Kolonii (v současné době, tj. od 1. 1. 2015 cca do 
31. 3. 2015 uzavřeno z důvodu změny provozovatele a s tím 
spojená legislativní povolení k provozu). Potěšitelná je taky sku-
tečnost, že oproti roku 2013, kdy obec pořídila pro třídění a sběr 
skla další kontejnery, tzv. zvony, které byly instalovány na čtyřech 
stanovištích, se zvýšila produkce vyseparovaného skla cca o 9 t.

Negativním aspektem je v obci neustále zvětšující se množ-
ství stavebních sutí ukládaných občany jak na sběrném dvo-
ře, tak na sběrném místě. Na obou provozovnách je možnost 
ukládat tyto odpady jen v minimálních množstvích, což před-
stavuje pro občany zbavit se stavebního odpadu při malých 
rekonstrukcích svých obydlí, např. rekonstrukce koupelny, 
kuchyně, výměna dveří apod.. Zajisté se to netýká větších de-
molic, kdy odvoz a likvidaci si musí dotyčný občan objednat 
a taktéž zaplatit u pověřené oprávněné odpadové fi rmy. Ti, 
kteří zneužívají tohoto systému, si asi neuvědomují, že nejenže 
zatěžují rozpočet obce, ale taky ukládají tento odpad na úkor 
jiných občanů, kteří ho neprodukují. Je třeba si uvědomit, že 
při ročním navýšení fi nančních nákladů na likvidaci odpadů 
může obec v rámci legislativních opatření zvednout poplatek 
na občana, a to plošně u všech. 

Tříděný nebo také oddělený sběr využitelných složek komu-
nálního odpadu se realizuje v rámci systému EKO-KOM, obec 
získává za vytříděné složky z tohoto systému fi nance, za rok 2014 
částku 232 341 Kč, což je navýšení o 32 %. 

Podobně se daří i na úseku sběru elektrozařízení v rámci zpět-
ného odběru, který je od roku 2012 realizován přes specializova-
né fi rmy ASEKOL s.r.o., EKOLAMP s.r.o. a Elektrovin a.s., které 
tato zařízení odebírají. Také od těchto fi rem získává obec fi nanční 
prostředky. 
Opatření na úseku odpadového hospodářství v obci pro rok 2015
a) Kvalitní separací využitelných složek komunálního odpadu 

a BIO odpadů nadále snižovat produkci směsného komunál-
ního odpadu

b) Snížit na minimální množství produkci stavebních odpadů 
(sutí z demolic apod.)

c) Prevence - předcházet vzniku odpadů. Podle Rámcové směr-
nice 2008/98/ES má prevence odpadů nejvyšší prioritu v od-
padovém hospodářství a vychází z  jednoduchého principu. 
Vzniká-li méně odpadů, spotřebovává se méně zdrojů a tím 
se šetří vynaložené úsilí (fi nanční, energetické) na jejich recy-
klaci či odstranění.

Přehled o produkci odpadů  rok 2013 rok 2014 
směsný komunální odpad 706,1 t 662,3 t
objemný odpad 220,4 t 230,1 t 
BIO odpad  139,1 t 351,3 t
stavební sutě  227,4 t 295 t
směs. staveb. odpady 37,0 t 51,8 t
nebezpečný odpad 2,1 t 1,6 t

Vytříděné složky: 2013 2014
 papír  31,2 t 33,9 t
 PET, plast 16,9 t 23,9 t
 směsné plasty 1,8 t 7,2 t
 tetrapak  1,4 t 3,2 t
 kov  5,8 t 6,7 t
 sklo  30,9 t 9,6 t 
  z toho čiré  25,6 t
              barevné   14,0 t 
 pneu  3,2 t 4,5 t 

Zpětný odběr:  2013 2014 
vyřazené lednice, sporáky 84 ks 130 ks
vyřazené TV, monitory 234 ks 180 ks
ostatní elektroodpad 852 kg 650 kg

Kovový odpad vyprodukovaný občany Rohatce odevzdaný 
jiným fi rmám: 2013 2014
KOVOSTEEL s.r.o a SD Ferotech s.r.o. 
celkem  428,3 t 346,4 t

Graf  č.1 - produkce  směsného  komunálního  odpadu  v tu-
nách  - rok  2007 až  2014

Graf  č.2- Obec Rohatec - produkce ostatních odpadů a vytří-
děných složek – rok 2013, 2014

Znovu připomínáme – tříděním a využitím některých odpa-
dů ušetříte jak svoji peněženku, tak obecní pokladnu. Základem 
všeho je v prvé řadě předcházet vzniku odpadů a v případě, že již 
vznikly, snažit se z množství komunálního odpadu vyseparovat 
to, co lze (BIO, papír, plast, sklo, železo, dřevo, elektro apod.)   

Radoslav Němeček 
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FÁMY 

– FRKY – 

PLKY

V  poslední době se v  naší obci 
vynořují nové informace, které často 
svou věrohodností a pravdivostí jsou 
zcela odlišné od pravdy a skutečnos-
ti. Je to často výsledek lidové tvoři-
vosti, ale někdy i záměrně roznáše-
ných bludů s cílem někoho poškodit. 
Nikdy se tomu zcela nevyhneme, tak 
to prostě na vesnici chodí. Jelikož se 
na mě občané obracejí s různými za-
ručenými informacemi a dost z nich 
se tedy týká i věcí obecních, rád bych 
některé zaručené informace uvedl na 
pravou míru. Někdy stačí se zeptat 
na správném místě 

Jara Adamec

Fáma - Frk - Plk Skutečnost
základní škola vypsala výběrové 

řízení na školníka
v současné době nehledá naše ZŠ školníka a není 

vypsáno žádné VŘ
discoples se letos nekoná discoples se koná dne 21. února a jste srdečně 

zváni, vstupenky jsou v prodeji na radnici
obec nabírá uklízečky obec v současné době nehledá uklizečky, fungování 

staré školy nebylo ještě projednáno
starosta může vyhodit učitelku MŠ dle zákona o obcích nemá starosta takovou 

pravomoc
obec prodává stavební pozemky v letošním roce nemá obec k dispozici žádné 

stavební pozemky
v Rohatci vládnou hasiči výkonným orgánem obce je Rada obce a 

samosprávným Zastupitelstvo obce
obec Rohatec vybuduje domov pro 

seniory
takové rozhodnutí zastupitelstva neexistuje, 

zřizovatelem domovů pro seniory je v naprosté 
většině případů kraj nebo soukromý investor, jedná 

se o velmi nákladnou investici
obec zajistí nového zubaře starosta obce volal na stomatologickou komoru 

JMK i ZLK, bohužel nám nemohou v současné 
době pomoci, náhradu za sebe stále hledá jak 

MUDr. Kuchyňková, tak vlastníci objektu 
střediska, z Hodonína nechce nikdo zastupovat

na cyklostezku chybí vykoupit 8 
pozemků

k dnešnímu dni chybí vykoupit 66 pozemků pro 
stavbu cyklostezky v úseku Rohatec - vodárna

Výstava k 70. výročí osvobození 

obce Rohatec - výzva

Na jaře letošního roku si naše obec stejně jako celá Česká 
republika připomene 70. výročí osvobození od fašismu. Při 
této příležitosti bychom rádi kromě jiného uspořádali v obec-
ním muzeu tématickou výstavu. Termín jejího konání je před-
běžně stanoven na 11. – 19. duben. Již nyní se pro vás snažíme 
shromáždit zajímavé dokumenty, předměty a fragmenty při-
pomínající tuto mimořádnou událost. 

Rádi bychom však touto cestou požádali o pomoc i vás. 
Máte-li doma uchovány historické fotografi e, dopisy, letáky, 
výstřižky z tisku, či jakékoli předměty z období 2. světové vál-
ky a osvobození, budeme vděčni za jejich zapůjčení pro tuto 
výstavu. Po ukončení akce vám budou zapůjčené exponáty 
samozřejmě vráceny. Předem díky a těšíme se na spolupráci.

Za kulturně muzejní komisi Luděk Durďák a Zdeněk Bíza

Nová 

povodňová 

komise

Své aktualizace ze zákona doznala 
i povodňová komise obce. Tady uvádí-
me seznam členů: Ing. Jarmil Adamec, 
Ph.D., Ing. Bc. Tomáš Letocha, Rado-
slav Němeček, Petr Elšík, Radek Matěj, 
Petr Polach, Luděk Durďák, Ing. Vla-
dimír Elšík, Vojtěch Zich, Jan Zemský, 
Ing. Miroslav Kolacia, Jiří Hostýnek 
ml.

V minulém čísle bylo uvedeno slo-
žení většiny výborů a komisí. Ve slo-
žení finančního výboru však chybělo 
jméno pana Ing. Martina Galečky, tím-
to se za chybu omlouváme.

NAROZENÍ 
– listopad, prosinec 2014
Eduard Březovič
Vojtěch Opavský
Damián Malošek
Tereza Tomanová

ÚMRTÍ - 2014  
Marie Brantalová 95 let
Pavel Bureš 68 let
Karel Fojtík 88 let
Jiří Kašpárek 67 let
Alžběta Koubková 73 let

ÚMRTÍ - 2015  
Jan Drábek 75 let
Vlasta Floriánová 87 let
Josef Toman 88 let
Anna Vávrová 92 let
Marie Niklová 82 let
Anežka Kubíková 89 let

Osobní zprávy

Pasport obyvatelstva
Počet obyvatel k 1. 1. 2015 v obci Ro-
hatec: 3559
Za rok 2014 – narození    29
             úmrtí    44
              přistěhovaní 147
             odstěhovaní   72
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K našim psům

Připomínáme občanům, že místní poplatek ze psů je splatný 
do 31. 3. 2015. Výše poplatku činí 100,- Kč za rok a psa. Uhradit 
jej lze v hotovosti v pokladně na obecním úřadě, složenkou nebo 
převodem na číslo účtu 23327671/0100 vedeném u KB Hodo-
nín, variabilní symbol: 1341, specifi cký symbol: popisné číslo 
domu poplatníka. Poplatek se hradí ze psů starších tří měsíců. 
Pokud pes uhyne, je nutno tuto skutečnost neprodleně oznámit 
na obecní úřad z důvodu zániku poplatkové povinnosti.

V poslední době se stále množí případy volně pobíhajících 
psů po ulicích obce. Žádáme proto občany, aby si své čtyřnohé 

miláčky více hlídali. Předejdete tak možným nepříjemnostem a 
poplatkům spojených s umístěním odchyceného psa v útulku.

Další automatickou povinností majitele psa by mělo být 
uklízení exkrementů, které váš pejsek na procházce zanechá. 
Ne všichni jsou bohužel stejného názoru a podle toho vypadají i 
naše chodníky a parky. Připomínáme, že sáčky jsou pro majitele 
psa zdarma k dispozici na obecním úřadě a v nejbližší době při-
budou držáky sáčků i na některých odpadkových koších.

Tomáš Letocha,
místostarosta

Vývoj a proměny rohateckého kroje - 2. část

 Období let 1700 - 1750

Představení Kynologického klubu Rohatec (kkr)

Zhoršení nebo zlepšení sociálních a 
kulturních poměrů se musí odrazit také v 
oblasti odívání. Velikou změnu vidíme k 
roku 1750. Byla to doba vrcholného baro-
ka. Od zhoubné třicetileté války uplynulo 
sto roků, země byla zalidňována, opuštěné 
grunty obsazeny. Kraj rozkvetl, nové zám-
ky, opravené kostely, malířství, sochařství, 
hudba, vydávaly plody, kterými se chlubí-
me dodnes. Lid bohatl, musel se ten blaho-
byt odrazit i v kroji. Ještě používal domácí 
materiály na oblečení ve všední den, ale 
pro sváteční příležitosti už mu nestačily.

Kroje se odlišovaly podle farností a 
fi xovaly se. Rohatčané, po zničení svého 
kostela, byli přifařeni do Strážnice, kroj 
byl rázu strážnického, jako je v Petrově 
a v Sudoměřicích. A ve Strážnici kvetlo 
řemeslo soukenické, kupovalo se sukno 
modré i černé. Nohavice bílé nosily se ještě 
na všední den v zimě, na svátek už mod-

Jen málo občanů Rohatce ví, že v obci čile funguje kynolo-
gický klub. KKR byl založen v květnu 2012 a za svou relativně 
krátkou dobu existence zvládli jeho členové vybudovat kvalit-
ní zázemí pro sportovní činnost (s využitím dotací, prostředků 
od sponzorů a z vlastních prostředků).

Mezi hlavní cíle klubu patří nejen výcviková činnost zamě-
řená na sportovní kynologii, ale také zkoušková a závodní čin-
nost dle příslušných národních a mezinárodních zkušebních 
řádů a v neposlední řadě také účast většiny členů na tuzem-
ských i zahraničních výstavách. 

V roce 2012 klub zakládalo deset nadšenců. Už během prv-
ních měsíců existence KKR se členové aktivně vrhli do skládá-
ní zkoušek a byli stoprocentně úspěšní. Konkrétně se skládaly 
zkoušky z výkonu BH, IPO 1 (dle Mezinárodního standardu) 

ré, podobně lajble. Ženy sukno černé na 
súkenky a lajblíky, kterým říkaly márinky 
nebo frydky. Muži začali nosit boty s polo-
tvrdou holínkou s modrým střapcem, jaké 
teď jsou na Podluží a ve Strážnici. Modré 
nohavice se rozšířily po celém Slovácku. 
Ještě Jan Herben píše, že v osmdesátých 
letech minulého století muži „dotrhávali“ 
modré nohavice. V Bojanovicích a v Lan-
žhotě nazývají červenice fi alky, důkaz toho, 
že u nich byly nohavice modré barvy. Zají-
mavé je, že nohavice jinde ztmavěly, jenom 
na Horňácku zachovaly původní světlou 
barvu. Také ženské černé súkenky se nosily 
i na Podluží, ještě Kalvoda v r. 1900 nama-
loval nevěstu z Týnce v této sukni.

Bílé nohavice se nosily jako pracovní, 
zřejmě až do minulého století. V Rohatci 
se vzpomíná, že byl jakýsi - pasácký kroj 
-. Byly to jistě ony bílé, teplé nohavice a k 
tomu stará halena.

Objevuje se nová součást kroje - kor-
dula, šněrovačka. Názvy nových prvků 
jsou cizí, kordula z italského carda - korda, 
šňůrka. Také fěrtoch - druh zástěry z ně-
meckého Viertuch, lajbl z německého Leib 
- tělo, živůtek, pantla z německého Based - 
pásek. Čižmy z maďarského csizma. Nový 
výraz pro rubašku - košela - z latinského 
kasula. Byl asi z jemnějšího plátna.

Ustaluje se pantlí pro svobodné, čepec 
pro vdané. Začíná bohatší vyšívání, zpočát-
ku červené. A veliká změna v zimním odí-
vání. Neforemné kožuchy se ještě nosily na 
všední den. Ale na svátek krásné, z jemněj-
ších ovčích kůží, kupované od kožešníka. 
Mužský bílý - buchtičkový, ženský fráčko-
vitý, ozdobený černou kožešinou. Na Stráž-
nicku používali kožešinu z lišky. Na všední 
den se nosily stále konopné sukně a zástěry.

Podle zápisků pana Josef Antoše zpraco-
vala Marie Hovězáková 

Předváděcí akce pro děti z družiny mutěnické ZŠ, Předváděcí akce pro děti z družiny mutěnické ZŠ, 
duben 2014duben 2014

Spolky
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Hasiči bilancovali a volili nové vedení

Při ohlédnutí za uplynulým rokem 
2014 mně nezbývá, než jásat. Rohatečtí 
dobrovolní hasiči rozhodně nezaháleli. 
Spoustu starostí si vždy vyžádá pří-
prava plesu, pořádání dětské i „dospě-
lácké“ hasičské soutěže, Mikulášského 
karnevalu. Tou nejlepší odměnou je 
plný taneční parket na plese, hojná 
účast družstev na obou soutěžích a 
úsměvy na tvářích dětí při karnevalu. 
Snad si ani nevzpomenu na všechno, 
co jsme pro hasičské děti nebo i pro 

veřejnost připravili. Tak alespoň ochut-
návka: pálení čarodějnic, Den otevřených 
dveří ke svátku sv. Floriána, Den otců, 

táborové soustředění, „braňák“ naruby. 
Také družba s  dobrovolnými hasiči ze 
Skalice nám přináší nejedno veselé odpo-

ledne. Přijali jsme kupříkladu pozvá-
ní ke klání „Kotlík“, kdy se vaří guláš, 
jak již název napovídá, v kotlíku. Ro-
hatecký gulášek byl oceněn dokonce 
jako nejlepší! 

Kolektivu mladých hasičů se 
opravdu dařilo. V kategorii mladších 
se děti umístily v celkovém hodno-
cení „Velké ceny ročníku 2013/2014“ 

a ZVV 1 (Národního zkušebního řádu). V  závěru roku byly 
KKR pořádány zkoušky ZOP (základní ovladatelnost psa) dle 
zkušebního řádu Kynologické jednoty Brno na pronajatém 
cvičišti, kde uspělo všech 11 startujících psovodů.  

Rok 2013 se nesl v podobném duchu. Ve spolupráci se Psí 
školou NOVARO se několik členů klubu vypravilo do Dětské-
ho domova v Mikulově, kde strávili příjemný den. Dětem bylo 
vysvětleno, jak se o psí kamarády starat a jak je správně vycho-
vat a vycvičit. K velké radosti dětí došlo i na praktické ukázky, 
včetně ukázky atraktivního sportu agility. V červnu byly opět 
pořádány zkoušky ZZO (zkouška základní ovladatelnosti), 
tentokráte podle Národního zkušebního řádu, na pronajatém 
cvičišti a i v tomto roce bylo všech devět startujících psovodů 
skvěle připraveno a zkoušku všichni splnili. Z dalších úspěchů 
můžeme ještě zmínit aktivní účast na závodech, kde se dvěma 
členům KKR podařilo umístit  přímo na stupních vítězů  –  2. 
místo v kategorii IPO 1 a dokonce 1. místo v kategorii BH.

Zatím nejzásadnějším rokem v  krátké historii klubu byl 
rok 2014, a to především zprovozněním vlastního výcvikové-
ho prostoru. Po celý rok jsme cvičiště upravovali a zvelebovali 
a výsledkem je oplocený prostor vybavený nejen zázemím pro 
psovody, ale i překážkami a odkládacími boxy pro psy. Od léta 
se zde již konají jednotlivé tréninky a v prosinci se ve spolu-
práci se Psí školou NOVARO konal dokonce 1. ročník Zimní-
ho klubového závodu. Závod kombinoval prvky poslušnosti, 
agility a běžné upotřebitelnosti psa a zúčastnilo se ho celkem 
16 týmů, z toho 7 členů KKR. Na stupních vítězů po příjemně 
stráveném dni stáli nakonec dva členové našeho klubu. Úspěš-
ní jsme byli i na závodech v Kyjově, kde jsme závodili v kate-
goriích ZZO, BH a IPO 3. Za KKR se zúčastnilo celkem sedm 
týmů a hned tři se umístily na stupních vítězů, což ve velké 
konkurenci považujeme za velký úspěch. Také jsme navázali 

na úspěch předváděcí akce pro děti, tentokrát jsme navštívili 
školní družinu v Mutěnicích.  

Většina členů KKR se také účastní tuzemských i zahranič-
ních výstav, kde se našim psím svěřencům také dařilo a získa-
li tituly Junior šampion České republiky a Slovenska, Český, 
Slovenský a Rakouský šampion krásy, Grand šampion krásy 
České republiky a Slovenska a Šampion krásy ČMKU (Česko-
moravské kynologické unie).

Na lednové výroční schůzi přivítalo rok 2015 celkem 23 
členů klubu. I na letošní rok je v plánu spousta výstav, zkoušek, 
závodů a dalších akcí:
28. března - zkoušky ZZO dle NZŘ (Národní zkušební řád) 
pořádané KKR
11. a 12. dubna - agility zkoušky v Brně
18. dubna - zkoušky ZOP a ZPU 1 pořádané KJ ČR Brno (Ky-
nologická jednota ČR Brno)
2. května - závody a zkoušky agility v Hodoníně
červenec – srpen - 1. neofi ciální závody agility pořádané KKR
17. října - zkoušky BH dle MZŘ (Mezinárodní zkušební řád) 
prosinec – 2. ročník Zimního klubového závodu

V dalším článku se rozepíšeme o náplni jednotlivých zkou-
šek, kterých se plánujeme zúčastnit v roce 2015.

Za KKR: Vlasta Lužová, jednatel KKR; Zuzana Birčáková

Evropská výstava psů Brno, říjen 2014Evropská výstava psů Brno, říjen 2014
- Fredy Black Fredina Agi - Fredy Black Fredina Agi 

Závody Kyjovský škrpál 2014, Závody Kyjovský škrpál 2014, 
druhé místo Adélka Benešová s Akimemdruhé místo Adélka Benešová s Akimem



10 Číslo 1/2015
Rohatecká obec

na nejvyšším stupni. I v  další sezoně 
2014/2015 mají dobře našlápnuto. Do-
konce i dorostenky, sestry Chromkovy, 
se probojovaly až do krajského kola, kde 
skončila Sára na 4. místě a Nikola na 9. 
místě. 

Poprvé jsme byli jedinými pořadateli 
již 21. ročníku běhu „Rohatecká desítka“. 
Jak v dětských kategoriích, tak v hlavním 
závodě nastoupilo prozatím nejvíce běžců 
v jeho historii. Podle ohlasů to vypadá, že 

se směle můžeme bez obav pustit i do dal-
šího ročníku. 

Rok 2015 pro nás začal volebně. Na 
výroční valné hromadě jsme si volili své 
představitele. Novým starostou sboru se 
stal Petr Polach a místostarostou Aleš Pře-
dínský. Další funkce jako vedoucí mláde-
že, hospodář či kronikář zůstaly v rukou 
těch již zkušených z minulého období. Za 
zmínku jistě stojí i udělení ocenění našim 
„veteránům“. A to Věrnostní stužky za 

30 let členství panu Miloslavu Churému, 
Čestných uznání Krajského sdružení ha-
sičů panu Jaroslavu Gromusovi a Milanu 
Lešovskému a udělení Medaile sv. Floriá-
na panu Zdeňku Janáčkovi. 

Po poslední schůzce ve zbrojnici je 
mně jasné, že ani v letošním roce se s hasi-
či nudit nebudeme. Takže sledujte bedlivě 
naši prezentaci na hasici.rohatec.cz

Za výbor SDH
Mirka Slavíková

Hasiči pilaři připravovali staveniště 

sportovního areálu

Ten, kdo ve čtvrtek a pátek 30. a 31. ledna zaslechl kolem nové 
základní školy zvuk motorových pil, slyšel dobře. Na ploše budou-
cího sportovního areálu odstartovaly přípravy staveniště budou-
cího sportovního areálu. Vykácet bylo nutné více než třicet stro-
mů, za něž se snad brzy dočkáme náhrady. Proškolení pilaři z řad 
zásahové jednotky rohateckých hasičů tuto náročnou akci dostali 
za úkol. V rámci taktického cvičení, bez nároku na honorář, ozna-
čené stromy, pokáceli, odvětvili a zkrátili na metrová polena. Tím 

ušetřili obci Rohatec, tedy nám všem, nemalé prostředky. 
Práci hasičům ztěžoval mráz a nepříjemný vítr, přesto celá 

akce proběhla bez problémů a úspěšně. Při kácení využili i vysoko-
zdvižnou plošinu, aby co možná nejlépe uchránili okolní stromy 
před poškozením. V rámci spolupráce se na přípravě prostorů pro 
výstavbu podíleli také zaměstnanci obce.

Jaroslav Andrýsek, 
kronikář SDH Rohatec
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P   O   Z   V    Á   N   K   A
SVAZ ZDRAVOTNĚ POSTIŽENÝCH OBČANŮ ROHATEC VÁS ZVE

DO ROHATECKÉHO MUZEA NA AKCI

VELIKONOCE SE BLÍŽÍ – ANEB PŘIVÍTEJME JARO,
která se bude konat ve dnech 21. - 22. března 2015 od 13.00 do 18.00 hodin.

Přijďte se podívat na různé techniky zdobení kraslic, perníčků, pletení pomlázek a tvorbu velikonočních a jarních dekorací. 
Pro děti i dospělé budou připraveny „dílničky“, ve kterých si mohou vlastnoručně vytvořit různé dekorace.

Na Vaši návštěvu se těší výbor

Seniorské ohlédnutí za rokem 2014

ZO ČZS Rohatec

Rok 2014 odešel do nenávratna a nám 
nezbývá, než na prožitky roku jen vzpomí-
nat.  Zůstaly vzpomínky krásné, milé, ale 
naopak i nemilé a smutné. Žel takový život 
je a nebude jiný. Když uplyne rok, většina 
z nás bilancuje a tak i taková menší bilance 
činnosti našeho Klubu důchodců:

Výbor klubu se snaží pro své členy při-
pravovat akce, které by přinesly nové zážit-
ky, hlavně zajímavé a příjemné. Ne vždy se 
je daří zajistit k plné spokojenosti, sklízíme 
i kritiku. Ale to prostě není a ani nemůže 
být v našich silách vyhovět všem! 

V roce 2014 jsme připravili:
- 4 slavnostní akce – Fašaňk, Svátek ma-

tek, Den seniorů a v neposlední řadě 
Silvestr

- 1 valnou hromadu
- 8 zájezdů za poznáváním i za upevňo-

váním zdraví
- 4 návštěvy divadel – Uherské Hradiště, 

Brno, Dolní Bojanovice i KD Rohatec
- 1 tradiční výlet lodí po naší Moravě
- 1 výstavu v rohateckém muzeu – Sbí-

rám, sbíráš, sbíráme…
- 88 našim členkám a členům byly z pro-

středků klubu umožněny masáže
- 6 společných posezení, tzv. Pátky v  klu-

bu, kde si povídáme, probereme uply-

Výbor ZO ČZS Rohatec zve všechny členy organizace na 
výroční schůzi dne 15. 3. 2015 v 10.00 hodin v KD Rohatec. Na 
schůzi budete seznámeni s  hospodařením organizace za rok 
2014 a plánem činnosti na rok 2015.

Současně žádáme všechny vinaře o dodání vzorků vín pro 
53. Výstavu vín a zveme je na degustaci, která se bude ko-
nat dne 22. 3. 2015 od 10.00 hodin v KD Rohatec. Na letošní 

nulé události, naplánujeme další akce, 
ale se i pobavíme a oslavíme naše ju-
bilanty.

Je to málo, je to dost? Posuďte sami! 
Přitom hospodaříme s  fi nančními pro-
středky, které máme k  dispozici nejen 
z  pořádaných akcí, o nichž jsem se zmí-
nila, ale především z příspěvku Obce Ro-
hatec, která na nás vždy pamatuje ve svém 
rozpočtu. Za to patří naše velké poděko-
vání obecnímu zastupitelstvu v čele s pa-
nem starostou Mgr. Miroslavem Králíkem 
a paní místostarostkou Lenkou Hostýnko-
vou, kteří nás podporovali, řady akcí se zú-
častňovali a vždy nám přáli. Dlužno dodat, 
že o své podpoře nás ujistili i představitelé 
nového vedení naší obce, pan starosta Ing. 
Jarmil Adamec, Ph.D. a pan místostaros-
ta Ing. Bc. Tomáš Letocha na naší Valné 
hromadě, konané 21. ledna 2015, čehož 
si velmi vážíme a rovněž velmi děkujeme. 
Když už jsem u děkování – za tím vším je 
mravenčí práce řady našich členek a členů, 
těch ve výboru i těch ostatních, bez jejichž 
iniciativy a obětavosti bychom se rozhod-
ně neobešli. I jim patří naše velké uznání! 
A to musíme vzít v  úvahu, že stárneme, 
někteří aktivní členové nám onemocněli 
a někteří nás, žel, opustili navždy.

výstavě, která proběhne 5. 4. 2015, budou udělovány kromě 
tradičních ocenění jako ŠAMPION výstavy a vítězové odrůd, 
také ceny nejlépe hodnocené víno občana Rohatce, a to bílé 
a červené, a nejlepší kolekce 4 hodnocených vín. Všichni vina-
ři, jejichž vína získají uvedená ocenění, mají vstup na výstavu 
zdarma, stejně jako vinaři, kteří dodají 6 a více vzorků za před-
pokladu, že vzorky budou ohodnoceny. 

Na uvedené akce srdečně zve výbor ZO

Věřím, že i poslední akce roku 2014 
– Silvestr, kde nám poblahopřál náš nový 
pan starosta Ing. Jarmil Adamec Ph.D. 
a kterého se zúčastnil i pan Ing. Zdeněk 
Škromach – nyní také nový člen rady naší 
obce, se líbila. Naše děvčice z důchodcov-
ské Lúčnice zatancovaly v  country stylu 
i ve stylovém oblečení. Ve svém druhém 
vystoupení předvedly scénku, jak si ti „po-
třební“ chodí pro sociální dávky na úřad 
/H. Straková, A. Lešovská, J. Tomšejová, 
L. Bravencová, Z. Koláčková/. Bylo to vtip-
né a prostě „silvestrovské“. Nakonec nás 
navštívili kominíčci /pro štěstí/, popřáli ve 
verších a za doprovodu muziky Horenky 
z Bořetic, zatancovali.

 Nechyběla ani tombola a mnozí, ti 
šťastnější, si odnesli domů pěkné ceny. 
Někteří nevyhráli nic, ale smutní z  toho 
nebyli.

 Přejme si, ať ten rok 2015 nám přine-
se nové, pěkné zážitky, pohodu a spoko-
jenost v kruhu rodinném i v té naší velké 
důchodcovské rodině! Přijďte se s  námi 
pobavit i na tradiční Fašaňk v  sobotu 
28. února 2015 od 17.00 hodin do Kultur-
ního domu v Rohatci. Rádi vás uvítáme!

Za Klub důchodců Rohatec
Marie Nováková
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ŠKOLSTVÍ

Motto:
Nejde o to, znát mnoho, 

ale o to, znát ze všeho, 
co je možno znát, 
to nejpotřebnější.

Stránka (ne)jen pro děti

70. výročí školních jídelen

V  loňském roce jsme již oslavovali a 
také psali o 50. výročí systému školního 
stravování v ČR.

V tomto roce oslavíme 70. výročí škol-
ních jídelen. To znamená, že první ná-
znaky školního stravování se v naší zemi 
objevily po druhé světové válce ve formě 
přesnídávek, podávaných všem dětem 
v zájmu zlepšení jejich zdravotního stavu. 
Krátce na to začaly vznikat školní jídel-
ny, zřizované spontánně z  iniciativy obcí 

a škol. Se zvyšující se zaměstnaností žen 
v padesátých letech rostla navíc i potřeba 
zajistit celodenní péči a stravování pro je-
jich děti.  

Patronem tohoto výročí v  ČR je náš 
spoluobčan, senátor Zdeněk Škromach, 
který přijal pozvání a navštívil naši školní 
jídelnu se zástupci obce - starostou Jarmi-
lem Adamcem a místostarostou Tomášem 
Letochou. Přivítali jsme i bývalé vedoucí 
školní jídelny v Rohatci paní Libuši Elší-

kovou a Marii Hovězákovou.  Za kuchař-
ky se zúčastnily paní Milena Domanská a 
Alena Veselá. Po prohlídce jídelny a školy 
se všichni zúčastnili besedy s žáky VIII. a 
IX. třídy.

Chci poděkovat našim kuchařkám, kte-
ré pamatují začátky školního stravování, i 
těm, které se o naše děti starají nyní, proto-
že výživa a školní stravování jsou již řadu let 
podrobovány nelehkým zkouškám. 

Irena Elšíková – vedoucí školní jídelny

OSMISMĚRKA
Písmena, která zůstala nepřeškrtnuta, dají tajenku

A něco pro zasmání
Jdi už od toho počítače, napomíná maminka Janičku. 
Ale já jsem tu teprve patnáct minut, brání se Jana.
To je možné, ale já už čekám přes hodinu.

Vyluštění z čísla 6/2014
Doplnili jste 10, polykat a myslit? Pak jste dobří.

K K U P C E L A P
K I N O U V Č L R
Y N T T G E Y T A
L K I A U Š A T V
E O E H M S H U Í
T U H A A E U Ž T
S S E U Č I T K K
A T R Á D I S A O
P A N I Č A V S M

Kniha, svačina, matematika, pravítko, guma, 
tužka, inkoust, pastely, stuha, učit, palec, plyš, 
kino, potah, tuha, veš, puk.

Hodně úspěchů v druhém pololetí přeje A. Kolofíková 



13Číslo 1/2015
Rohatecká obec

Vzpomínka na „Vánoční jarmark 2014“

Jako každý rok před vánočními svátky navštívili žáci školy, jejich rodiče a další rohatečtí občané vánoční koledování a jar-
mark před základní školou. Vystoupení dětí základní školy a Malé chasy doprovázela Cimbálová muzika pana Varmuži. Vánoční 
náladu také zpříjemnilo občerstvení, o které se postarali členové SRPŠ a paní kuchařky. Vánoční atmosféru jistě umocnily i 
výrobky dětí školy. Z výtěžku jarmarku byly žákům školy zakoupeny výtvarné pomůcky. Děkujeme všem, kdo při pořádání této 
akce pomáhali.

Vedení ZŠ Rohatec

Zprávy ze SRPŠ Rohatec

O perníkovém paneláku

Chtěla bych touto cestou poděkovat všem lidičkám, kteří 
přišli a podpořili ples rodičů. Zvláštní poděkování patří všem 
sponzorům za dárky do tomboly.

Speciální poděkování: M. Valuchové a J. Trnovcové, N. 
Novákovi, Z. Chalupové, kadeřnicím J. a L. Strnadovým, A. 
Němcové, A. Trnovcové, všem členkám a členům SRPŠ, kteří 
se podíleli na přípravě a organizaci plesu.

Paní fotografce Janě za zhotovení fotografi í a manželům 

Na kraji lesa žil dřevorubec se svými dětmi, Jeníčkem 
a Mařenkou. Jednoho dne potkal dřevorubec na Kauf-
landu jednu ženu, kterou si po čase vzal za manželku.

Žena byla zlá a chtěla se dětí zbavit. Říkala mu: „Běž-
te přes ten les a tam je nech, bude nám líp.“ Po neustálém 
naléhání otec povolil a děti vzal s  sebou do práce. Zlá 
macecha ještě dětem vytáhla z mobilu baterie, aby se ne-
mohly dovolat pomoci.

Až byl otec s dětmi v hlubokém lese a byl si jistý, že 
děti nenajdou cestu zpět, vytratil se.

Brzy se setmělo a děti se začaly bát. Kdyby se pořád 
nedívaly na televizní seriály, tak by si poradily, jenže 
Mařenka propadla panice a začala ječet: „Rychle vylez, 
Jeníčku, na strom a rozhlédni se.“ Jeníček si otočil base-
balovou čepici a už leze. Mařenka na něj volá: „Jak to 
vidíš, Jene?“ Jeníček se rozhlédl a v dálce uviděl spoustu 
malých světýlek. „Tam půjdeme,“ zvolal.

A tak děti šly a šly, až přišly k perníkovému panelá-
ku. Byly moc hladové, a tak začaly okusovat sokl domu, 
který byl celý z čokolády.  Moc si pochutnávaly a tu se 
v pátém patře na balkóně objevil Ježidědek. „Kdo mi to 
tu ujídá sokl z  domu?“ otázal se. „To nic, dědo, to jen 
větříček,“ volá Jeníček. Jenže to ještě nedořekl a dědek, 
který sjel výtahem značky Otis, ho už drží. Zavřel děti 
do sklepa a tam je nutil šít padělané značkové oblečení.

Jednoho dne, když Ježidědek vezl věci do tržnice, 
nechal telefon doma. Mařenka telefon vzala a zavolala 
na Ježidědka celní správu, která si ho odvezla.

Obě děti se hezky, byť nekvalitně, oblékly a vydaly se 
na cestu domů. Tatínek měl velkou radost a zlou mace-
chu si převzala sociálka. Ještě ten den to bylo ve večer-
ních zprávách.

Valerie Koudelová

Pechovým za dva krásné dorty pro děti, které byly vytvořeny 
v cukrárně a pekárně Zdena v Mikulčicích.

Všichni bez nároku na honorář a s velkou láskou k dětem.
Příští naše akce bude v březnu a bude to jarní a letní dětská 

burza. Přesné informace naleznete na našich webových strán-
kách.

Anna Trávníková

parodie na klasickou pohádku z pera žákyně 6. třídy
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Rohatecký Slavíček 2015

Již šestým rokem jsme se v den vydávání pololetního vy-
svědčení sešli v tělocvičně naší základní školy, abychom si při-
pomněli odkaz lidové tradice našich předků, a to prostřednic-
tvím lidové písničky. Oproti minulým ročníkům, v  nichž se 
jednalo o soutěž dětských zpěváčků, letos došlo k malé změně. 
Čtvrteční dopoledne se neslo v duchu přehlídky lidových pís-
niček v podání žáků první až osmé třídy. Jako každoročně na 
tuto akci zavítaly i předškolní děti z mateřské školy a dokonce 

i z  jejich řad vystoupila dvě děvčata, aby se předvedla svým 
zpěvem krásné lidové písničky.

Během dvou vyučovacích hodin zaznělo téměř pětatřicet 
písniček, většina z nich právě tady od nás – ze Slovácka. To 
stále svědčí o tom, že lidovost u nás ještě nezanikla a dál se 
šíří mezi dětmi prostřednictvím rodičů, prarodičů, učitelů či 
folklorních souborů. Všem těmto patří velký dík.

Z činnosti školní družiny

V předvánočním čase jsme strávili 
příjemné odpoledne s  našimi maminka-
mi, tatínky, babičkami i dědečky, které 
jsme pozvali k nám do školy na „Zpívání 
u Betléma“. Děti, oblečené za koledníky, 
jim zarecitovaly básně a zazpívaly koledy 
za doprovodu děvčat s fl étnami a Michal 
Škromach je doprovodil na harmoniku.

S  tímto nacvičeným pásmem básní a 
koled jsme vystoupili také pro Svaz tělesně 
postižených v Rohatci, kteří nás pozvali na 
svoji vánoční besídku.

Naše poděkování patří všem rodičům 

a prarodičům, kteří dětem zajistili oblečení 
a doprovodili je na besídku.  

Před vánočními prázdninami jsme si i 
my ve školní družině uspořádali posezení 
u vánočního stromečku. Zazpívali jsme si 
koledy, popovídali o zvycích a tradicích, 
které se udržují nebo udržovaly dříve, roz-
krájeli jsme si jablíčka, ochutnali vánoční 
oplatek s medem, házeli jsme papučí a na-
konec si děti rozbalily několik nových her 
a hraček.

V  lednu jsme, jako už každoročně, 
uspořádali „Den hraček“. Děti si přinesly 

svoje  nejoblíbenější hračky a předvedly je 
svým kamarádům. Letos převládala auta 
na dálkové ovládání a tak jsme uspořádali 
v  tělocvičně malou přehlídku dovedností 
v ovládání aut.   

V únoru pojedeme s dětmi za odmě-
nu na dětské hřiště Olymp do Dubňan 
a koncem února připravujeme maškarní 
karneval.

(fotografi e jsou na 
předposlední barevné straně)
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Co nového v naší školce…

Informace z knihovny – aneb, co se děje v knihovně

Děti přišly po vánočních prázdninách plné nových dojmů 
a očekávaných zážitků zpátky mezi kamarády do mateřské 
školy. V novém pololetí je čeká zase řada akcí, divadel a milých 
překvapení.  Jedním z nich byla výhra ve výtvarné soutěži na-
zvané „Rytíř z nosu“. Aktivně se do soutěže zapojily děti ze tří-
dy „Motýlků“ a obdržely za to kreslící tabule do třídy. Zásluha 
za iniciativu a motivaci dětí patří jejich paní učitelce Veronice 
Trnovcové.

Učitelky mateřské školy mají zájem nejen připravovat za-
jímavé akce, ale také myslí na zdravý vývoj dětí a jejich pří-
pravu do základní školy. Proto začala naše škola spolupraco-
vat s  logopedkou paní Mgr. Alenou Horákovou, která jezdí 
do školky provádět logopedickou péči s  dětmi. Po celý rok 
bude spolupracovat s učitelkou, která jí bude k dispozici jako 
logopedický asistent a pravidelně bude pracovat s  těmi, kteří 
potřebují nápravu řeči. Každoročně také zveme Mgr. Andreu 
Jeřábkovou, která provádí dětem screeningové vyšetření očí. 

Nové knihy
Knihovna koncem roku obdržela větší 

počet nových knih. Jejich seznam je dlouhý a 
zde by zabral hodně místa. Přijďte si vybrat do 
knihovny!

Beseda s předškoláčky 
v MŠ 
V lednu jsem se opět v mateřské školce se-

tkala s předškoláčky. Děti si prohlédly spoustu 
hezkých knížek přinesených z knihovny a ně-
které mně povyprávěly, o čem ta jejich knížka 
je. A že jim to šlo (a to ještě neumí číst texty)! 
Společně jsme si přečetli krátkou pohádku a 
děti dostaly úkol, na jehož splnění se už moc 
těším při další návštěvě!

Jana Charvátová

Nejstarším dětem nabízíme již pravidelně besedu o knihách, 
kterou poučným způsobem vede Ing. Jana Charvátová. Děti 
se seznamují se zajímavými dětskými knihami a jsou poučeny 
také o správném zacházení s nimi. V měsíci lednu se více za-
měřujeme na přípravu předškolních dětí k zápisu do první tří-
dy, a proto nabízíme dětem s nesprávným držením tužky kurz 
grafomotoriky, kam mohou se svými rodiči docházet. Koncem 
měsíce března proběhne také zápis dětí do MŠ, přesný ter-
mín a informace se rodiče dozví prostřednictvím webových 
stránek. Předškolákům opět nabízíme deset lekcí plaveckého 
výcviku pod vedením plavecké školy paní Hany Mořinglové. 
Děti se učí s  lektorkami plavat formou hry a také tento kurz 
výrazně přispívá k otužování, které dnešní děti v předškolním 
věku rozhodně potřebují. První lekce pro přihlášené děti bude 
začátkem měsíce dubna.  

Budeme moc rády, když rodiče využijí našich nabídek a 
přispějí tím ke zdravému rozvoji svých dětí.



16 Číslo 1/2015
Rohatecká obec

Nechte maličkých přijíti ke mně…

Blížíme se americkým praktikám. Češi se mezi sebou budou více soudit…

Kdo z nás křesťanů by neznal tuto větu a zřejmě je ještě 
dost takových, kteří tento výrok nechápou. Ježíš otevřel ve 
své době lidem oči a ukázal, že dítě si zaslouží úctu a zvláštní 
ohled celé lidské společnosti. Děti mají stejné právo spolu-
obětovat, jako my dospělí. Děkujme za rodiče, kteří vedou 
své děti k Bohu. Podle svých schopností se jim snažme uleh-
čit, místo plné kritiky. Těšme se z jejich přítomnosti v kostele, 
kterou nás mohou i obohatit svou bezprostředností a nevin-
ností před Bohem. Protože nám, kterým na farním spole-
čenství opravdu záleží, při pohledu na tyto děti musí být jas-
né, že až my tu nebudeme, nesou ony záruku, že naše farnost 
zůstane živá. A o to by nám všem mělo hlavně jít. Často totiž 
zapomínáme, že lumpačíme mnohem víc než děti, i když to 
není na první pohled znát, protože jsme se to naučili mas-
kovat. Horlivost některých farníků nese známky určitého, 
i když malého stupně agrese, a to není dobré. Nedivme se, že 
v našem kostele je tak málo dětí. Ježíš často poukazoval na 
tvrdost srdce Farizeů. První křesťané se učili svornosti a lás-
ce. Farnost by měla být jedna velká rodina, kde se mají rádi 
a vzájemně se tolerují. Tolik k úvodu. V článku o Tříkrálové 
sbírce jsem psala o hodnotě slova ANO. Kdyby nebylo těchto 
malých koledníků, tak se v naší obci velmi těžko tato sbírka 
uskuteční. Tyto děti byly ochotny přijít a vyjít i za nepříz-
ně počasí. Tím daly jasně najevo to své ANO.  Když chtěly 
vystoupit a ukázat co dovedou 28. prosince loňského roku 
při své mši svaté v kostele, která měla být obětována právě 

za ně, tak jim to bylo znemožněno, protože několika našim 
farnicím nevyhovoval čas v 10.00 hodin, jelikož by nestihly 
navařit. Tyto farnice si asi neuvědomují, co dětem způsobily. 
Děti trénovaly od září hru na píšťaly, učily se zpívat koledy, 
pilně zkoušely a pak byly moc a moc zklamané, nehledě na 
to, že maminky chystaly kroje a obleky pastýřů. Dá se snad 
pochopit, proč měla být tato mše svatá v 10.00 a ne v 9.00 
hodin. Vypravit sebe a ještě obléct dítě do kroje chce určitý 
čas a děti oproti nám dospělým si rády pospí, protože celý 
týden stávají do školy a víkend je doba, kdy si mohou trochu 
pospat. Stačilo tak málo, říct ANO anebo neříkat vůbec nic. 
Nikde není napsáno, že my dospělí si můžeme v kostele dě-
lat, co chceme a dětem žádný prostor nedáme. Kostel je pro 
všechny, nikdo v něm nemá své speciální místo. Když někdo 
přijde dřív a sedne si tam, kde sedávám já, tak mně to ne-
může vadit. Je smutné, že nemáme na výběr, protože máme 
jenom jednu mši svatou.  Proto se nepodivujme, že spousta 
farníků jezdí do kostela do okolních dědin. Proto řekněme 
jasné ANO i v kostele a něco pro naše děti udělejme. Mše 
svatá ve všední den se mění časově v  závislosti na ročním 
období. Mohly by se tedy měnit i ty v neděli. Myslím, že far-
ní rada, i když ekonomická, by mohla pracovat i na těchto 
věcech ohledně celé farnosti. Finance jistě nezaberou tolik 
času a jistě by členové našli chvilku k řešení bolestí farnosti. 
Více hlav více vymyslí.

Anna Trávníková

Finanční navigátor

K čemu je vlastně tato informace pro 
obyčejného člověka dobrá? Je zásadní!!!

Už je to rok. Nejvyšší soud nám to 
prozatím spočítal stanovením „odrazové 
ceny“ za lidské zdraví. 

Soudci NS spolu s dalšími specialis-
ty vytvořili pomůcku pro rozhodování 
soudů ve sporech o náhradu za ztížené 
společenské uplatnění. „Cenu“ zdraví 
„ocenili“ na čtyřsetnásobek průměrné 
hrubé nominální mzdy, tedy na částku 
10 051 200.- CZK. Je však stanovena pro 
„průměrnou osobu, průměrného věku a 
průměrné aktivity“. Závisí tedy na dal-
ších okolnostech a může se vyšplhat na 
20 000 000.- CZK! Navíc, průměrná no-
minální mzda roste, poroste tedy i pří-
padné odškodnění. Tolik suchá zpráva 
médií.

Odškodnění osob zraněných při do-
pravních nehodách se kryje z povinného 
ručení. Zde je tedy na místě zvážit, zda 

limity pojistných částek pro škody na 
zdraví odpovídají výše uvedené skuteč-
nosti. V opačném případě totiž hrozí, že 
plnění nemusí dostačovat. Následně by 
poškození vymáhali zbytek po viníko-
vi nehody. Navíc smlouvy uzavřené do 
konce roku 2013 neobsahují krytí plnění 
za „psychickou újmu“ a celou řadu dal-
ších situací. Řidič takového vozu, který 
ublížil, by pak platil ze svého.

Daleko více je však v našich krajích 
podceněna tzv. občanská odpovědnost. 
Tu většina obyvatel neřeší vůbec, nebo 
v částkách do dvou milionů korun. Ri-
ziko, že svojí neopatrností při lyžování 
či jízdě na kole způsobím jinému zra-
nění, tu existuje. Vlastník psa zodpo-
vídá za zranění a veškeré škody, které 
zvíře způsobí. Nelze ovšem pominout i 
možnost situace, kdy pes či dítě vběh-
nou na vozovku a způsobí autonehodu. 
Její důsledky ve fi nančním odškodnění 

mohou být nedozírné, jak po zdravot-
ní, tak i hmotné stránce a pohybovat 
se v  řádu desítek milionů korun. I při 
dětských hrách si ratolesti mohou ne-
chtěně ublížit. Nám rodičům pak, kro-
mě nepříjemného pocitu, může vyjít 
rozhodnutí soudu o náhradě škody až 
příliš draho.

Závěr: Platností Nového občanské-
ho zákoníku od 1. 1. 2014 se můžeme 
v případě vlastního poškození třetí oso-
bou domáhat astronomických částek 
jako náhrady. Totéž však platí i naopak! 
Je třeba pečlivě provětrat své pojistné 
smlouvy a výrazně povýšit částky u ob-
čanské odpovědnosti.

Mé přání: Ať Vás výše uvedené nikdy 
nepotká. A pokud ano, nechť Vám infor-
mace v tomto článku pomohou k odvrá-
cení škod fi nančních.

Zdraví tělesné, duševní i fi nanční 
Vám přeje Martin Gajda
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Zpráva o počasí v roce 2014

Moje celoroční pozorování a zapisování průběhu počasí bych rád nyní přetavil do zápisu. Ten vám již po několik let 
předkládám. Součástí je i komentář, kdy se dotýkám i věcí, jež přímo či nepřímo souvisejí s vývojem počasí.

Minulý rok byl opravdu mimořádný. Když mělo pršet, nepršelo. Kdybychom si přáli, aby bylo pěkně teplo, bylo škaredě, 
to znamená mokro, zima. Ale tak tomu nebylo jen u nás. K rozmarům počasí dochází téměř všude. Nejdříve na úvod v ta-
bulce uvedu data tak, jak jsem je zaznamenal.

Období        dešťové srážky       teploty  poznámka
            dlouhodobý průměr srážky dnů se  max min
  50 let let 9-13  2014 srážk.
    
Leden    31   36    29   9  +12  -13 6 dní déšť, 3 dny sníh
Únor    29   38    27   5  +11    -4 5 dní déšť, 20.2. velká mlha
Březen    30   38      8   4  +24 -2.5 4 dny déšť
Zimní období   90 112    64 18
Duben    50   35    16   9     24     0 9.3. první silná bouřka
Květen    57   97    90 14     30     2
Červen    63   99    24   4     36     9 11.6. nejtepleji
Červenec   87   72    64 11     35   11
Srpen    67   49    78 14     30     6
Září    51   47  124 15     27     3
Veget. období 365 399  396 67
Říjen    50   32    30   4     22   -2 mrazík 27.10.
Listopad   45   30    26   6  +18   -1
Prosinec   35   32    36 10  +13 -12 7 dní déšť, 2 dny sněží,
          1 den sníh s deštěm
Zimní období 130   94    92 20

Rok 2014 celk. 585 605  552 97

Tolik zjištěná fakta. Co k tomu říci. 
Dlouhodobý průměr srážek opět dopl-
ňuji o vlastní, ale pouze pětiletý prů-
měr, který lépe vyjadřuje situaci. Tep-
loty uvádím jako dříve. Pouze měsíční 
maxima a minima. V rozhlase a televizi 
jsme slyšeli, že teplotně byl uplynulý 
rok vysoce nad normálem. Vykázán 
byl hodnotou 14,6 stupňů Celsia a to 
je nejvíc, odkdy se měří a hodnotí tep-
loty. Je dokonce o 1°C vyšší, jak dosud 
vykazovaná teplotní hodnota. Nemám 
ponětí o tom, jak se taková hodnota 
zjistí či vypočítá. Musíme tomu ale vě-
řit. Současná doba počítačů, případně 
jiných vymožeností, umožňuje meteo-
rologům a jiným vědcům zjistit a vy-
hodnotit cokoliv. Pro zajímavost mám 
data z meteostanice ing. Mela na Ko-
lonii, a ta hovoří obdobně. V roce 2009 
průměrná teplota 10.28, 2010 - 9.32, 
2011 – 10.45, 2012 - 10.63, 2013 - 10.48 
a v roce 2014 - 11.45 °C.

Je-li to pravda, a není důvod výše 
uvedeným údajům nevěřit, pak se ne-
můžeme ani divit, že je i více jakýchkoli 
srážek, ale i bouřek a s  tím spojených 
větrů všeho druhu (vichřic, cyklonů 
a nevím ještě čeho). Tím, že je teplo-

ta vyšší, je i větší odpar vody. Zvyšuje 
se pohyb vzduchu, jednotlivé tlakové 
níže a výše se vyplňují nebo srážejí. Tak 
dochází následně k  bouřím, záplavám 
a dalším přírodním katastrofám. Na 
druhé straně jsou místa a období, kde 
a kdy je sucho. Zdá se tedy, že žití na 
naší planetě je čím dál tím více složitěj-
ší. Pár slov k tomu, co způsobuje otep-
lování. K tomuto tématu se vyjadřují 
vědátoři, klimatologové, ale i politici, 
ekonomové a mnozí další. Snad kaž-
dý má alespoň trochu pravdy. Někteří 
tvrdí, že na to má vliv hlavně lidská 
činnost. Je to tím, že na Zemi je mno-
hem více lidí, než třeba před sto lety. 
Určitě ano. Ale může to být způsobe-
no i zvýšenou sluneční činností. Slunce 
je tu asi 4,6 miliardy let, předpokládá 
se, že tu ještě, než vychladne, zrudne, 
či ztmavne, bude ještě asi 5 až 7 mili-
ard let. Znamená to, že doba bytí naše-
ho životodárce je asi v polovině. Tím, 
že Slunce neustále uvolňuje nesmírné 
množství energií, se i samo paradox-
ně zvětšuje. Probíhají zde reakce, kdy 
dochází k přeměně vodíku na helium a 
tím k  uvolnění energie elektromagne-
tickým zářením, které je nezbytné pro 

život na Zemi. I když na naši země-
kouli dopadá jen miliardina procenta, 
projevuje se to růstem teploty. Ochrana 
Země, ozonové vrstvy a podobně, jsou 
lidskou činností narušeny, na naši pla-
netu dopadá více tepelného záření se 
všemi důsledky, jakých jsme a budeme 
svědky. Vize do budoucna není nijak 
růžová. Teploty asi nadále porostou, 
budou tát ledovce, jak na horách, tak 
na obou pólech. Bude se zvedat hladina 
oceánů a moří. Lze očekávat zaplavení 
pobřeží se všemi důsledky. Ale o tom 
si budou psát naši potomci za padesát, 
ale ještě více za sto let. Co a kdo bude 
psát za tisíc či deset tisíc let, je otázka. 
A samo sluníčko? To bude u konce své 
kariery stále růst, zvětšovat svůj objem, 
až možná i pohltí Mars nebo Venuši, či 
možná i Zemi a bude ve vesmíru ob-
rovská tmavě červená vyhaslá planeta.

Ale nyní se vrátíme k počasí v uply-
nulém roce, které taky svým způsobem 
bylo jedinečné a mimořádné. Až do 
dubna bylo téměř sucho. Navazovalo 
na podzim a zimu 2013. Sníh byl téměř 
neznámý pojem, teploty relativně vyso-
ké. Vždyť v lednu či únoru aby bylo až 
+13° C, v březnu už téměř nemrzlo a 
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koncem měsíce bylo přes 20°C? I čápi 
doletěli brzo. Jeden samec se objevil 24. 
března, druhý o den později. Okukoval 
plošinu, ale zřejmě podobně jako vloni 
se mu místo nezdálo a odletěl a zřejmě 
pro založení rodiny našel vhodnější 
podklad. Možná by bylo vhodné dát na 
pletivo pár desek, aby se „nebál“ nebo, 
aby ho to netlačilo.

Přesto pár na komíně zůstal, ale 
odchoval pouze jednoho čápa, oproti 
minulým letům, kdy mívali pravidelně 
dva mladé. K ptákům bych dodal, že se 
mi zdá, že je tu rok co rok méně vlaš-
tovek.

Léto již přišlo v  květnu. Ledoví 
muži neměli šanci, naopak koncem 
května jsme zaznamenávali rekordní 
teploty, třicítku nevyjímaje. Vše rostlo 
jako divé. Trávou a plevely počínajíc, 
bramborami a kukuřicí konče. Dešťům 

ale konec nebyl ani koncem července a 
srpna, kdy časté přeháňky ohrožovaly 
sklizeň dobré úrody obilí. Ale přesto 
to množství a kvalitu obilí podstatně 
neohrozilo. Jenže deštivo pokračovalo i 
v září. Pršelo každý druhý den. Na ovo-
ci se to ani tak neprojevilo. Kdo včas a 
kvalitně ošetřil proti strupovitosti, měl 
ovoce celkem zdravé. Hůře dopadli vi-
naři. Nepamatuji já, ale ani mnozí jiní a 
nejen v Rohatci, ale na celé jižní Mora-
vě, aby i přes velkou péči a snahu oše-
třit révu proti plísni, došlo k tak veliké 
škodě na úrodě. Nejen na množství, ale 
i na kvalitě. Některé odrůdy, především 
červené a bílé s měkkou slupkou, nevy-
držely tlak zárodků choroby a výsled-
kem byly plesnivé téměř celé hrozny. 
I cukernatost byla o mnoho menší, jak 
kdykoli dříve. Jak se zdá, naši vinaři 
jsou však chlapíci a vína i přesto, že ne-

jsou tak sladká, budou dobrá a kvalitní.
Zbytek roku, to je říjen až prosinec, 

byl vláhově mírně pod normálem, ale 
teplotně vykazoval i rekordy. Vždyť 
například na Štědrý den, kdy se máme 
po kolena brouzdat ve sněhu, jsme tady 
měli 12 °C. Až na konci roku se ochla-
dilo a spadlo pár sněhových vloček.

Víte, ono by se dalo o počasí psát 
dlouho. Ale slyšíme to v  televizi, roz-
hlase. Extrémy jistě byly a ještě jich 
bude. Musíme se na ně připravit. Vět-
šinou jsem tyto řádky končil tím, aby 
už se nám to počasí umoudřilo a netro-
pilo nám všelijaké vylomeniny. Ale tak 
se mi zdá, že to je jen přání. A když už 
tomu počasí neumíme poručit, mějme 
se aspoň my, lidé, k sobě ohleduplně  a 
pěkně a pak i to počasí se nám bude 
zdát rozumnější, ne-li pěkné.

Antonín Jaroš

Tříkrálová sbírka 2014 aneb o hodnotě slova „ano“

V  prosinci minulého roku jsem byla oslovena panem 
místostarostou Ing. Letochou, jestli bych nedělala koordi-
nátorku Tříkrálové sbírky u nás v  obci. Jelikož moje dcera 
Jana v roce 2003 a pak některé následující roky tuto sbírku 
organizovala a celá rodina jsme ji pomáhala a vím, jak to 
v  těch letech bylo těžké, tak jsem souhlasila. Je toho mno-
ho, co bych mohla o letošní sbírce napsat. Zamyslela jsem 
se však nad jednou věcí. Co je nezbytně nutné k tomu, aby 
vyšli do ulic koledníci a aby se pokladničky naplnily? Od-
pověď je docela prostá. Tím základním, co stojí na samém 
začátku, je slovo ano. Proto chci těchto řádků využít k tomu, 
abych poděkovala všem, kteří při letošní Tříkrálové sbírce 
ano řekli. Především koledníkům a vedoucím skupinek, pro-
tože právě jejich ano bylo základní podmínkou k uskuteč-
nění sbírky v  naší obci. Nesmírně si jich vážím a obdivuji 
je. Vážím si jich za to, že dokáží obětovat sami sebe, svůj 
čas a ten je drahý, a pak energii pro pomoc druhým. Letoš-
ní sbírka mně přinesla krásné zjištění. Zjistila jsem totiž, že 
existují lidé, na které se můžu spolehnout. Stačí je požádat 
a oni řeknou ano bez jediného zaváhání. Nenapadne je, že 

by mohli říct ne. Můžu vždycky počítat s jejich pomocí. Dě-
kuji vám, vaše ano má pro mě nepředstavitelnou hodnotu. 
Ovšem stejně hodnotné je pro mně i ano těch, které jsem 
požádala o zapojení sbírky letos poprvé, a oni také řekli ano 
bez jediného zaváhání. Děkuji vám, vaše ano pro mne bylo 
příjemným překvapením. Pokládám za nezbytné vyjádřit 
své poděkování konkrétně vedoucím skupinek, protože bez 
nich by děti do ulic vyjít koledovat nemohly. Jsou to: Gábi-
na Pekaříková, Josef Havala, Jakub a Vladimír Trávníkovi, 
Dušan Hlaváč, Lea Zichová, Irena Elšíková, Martina Sasíno-
vá, Kamila Lichtenberková, Petra Tomanová, Pavla Škroma-
chová, Lenka Vlachová, Miroslava Gurská, Petra Hlaváčová, 
Blanka Fajkusová, Miroslava Ožvoldová, Hana Hlucháňová, 
Nikol Marková. Dětí bylo kolem šedesáti. Poděkování patří 
samozřejmě také těm, kteří na Tříkrálovou sbírku fi nančně 
přispěli. Svým činem řekli jasné ano na žádost o pomoc pro 
ty, kteří ji potřebují a kvůli kterým se sbírka koná. Vaše ano 
má obrovskou a výjimečnou hodnotu. Pomůže těm, kteří se 
ocitli v nouzi či nesnázích možná právě proto, že jim až příliš 
často život říkal ne. Vyslovené ano, které je odpovědí na vo-
lání o pomoc, přispívá k tomu, aby svět byl lepší. Chtěla bych 
proto něco vzkázat těm, kterým ve slovníku slovo ano chybí. 
Mějte na paměti, že to, co životu dáme, to nám zase vrátí. Až 
vás někdy bude někdo žádat o pomoc, zkuste si představit, že 
jednou můžete být na jeho místě vy. Jakou byste chtěli slyšet 
odpověď? 

Milí Rohatčané, příští rok přinese Tříkrálová sbírka opět 
výzvu. Výzvu k pomoci, lidskosti, ochotě a obětavosti. Zkus-
me té výzvě říci ano. Nebo ještě lépe. Nemusíme čekat až do 
příštího ledna. Zkusme říct ano třeba hned té první výzvě, 
která nám vstoupí do cesty.

Výtěžek letošní Tříkrálové sbírky: 84. 868,-Kč
Anna Trávníková  

(fotografi e naleznete na první barevné straně)
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Tetka Bětka

Toš tak, je po vánocách, večery 
sů dlůhé lebo néni nic co na práci. To 
néni jak indá, to sa drávalo péří, lůpala 
sa turkyň a fazula, chystaly sa špécije a 
špílky na zabijačku a při tem sa přemle-
la celá dědina a co najvíc sa spomínalo 
co a jak bylo indá. Tetičky probraly celů 
dědinu, gdo s kým, gdy a gde, kerá bude 
zaséj chovat, jaké budů svaďby, komu sa 
nevydařila zabijačka a strýčci zaséj spo-
mínali jak byli na vojně a co tam zažili. 
A my děcka sme jich poslůchaly z ote-
vřítýma hubama, jak dyby sme to čuly 
poprvní. Šak včíl sa ten svět tak rych-
lo točí, že ty mladí s teho o čem píšu 
nevijů nic, lebo už ani jejich rodičé to 
nezažili. A my staří, co sa snažíme as-
poň trochu přispůsobit téjto době, toš 
to zas nemožeme lebo ani nechceme 
pochopit, co sa to ve světě děje a co je 
to za blázinec aj u nás. Šak dyš si večer 
pustím televizu lebo internet, toš všady 
je to stejné. Vidím tam enom buď sta-
rých politiků co majů mladé děvčiska z 
výstřihama až po pupek, lebo gdo koho 
a za co zamordoval, lebo jak ty chudáci 
četníci těžko chytnů zlodějů a za chvílu 
jich mosijů pustit dom. Ale najvíc mňa 
dopálí, dyš ukazujů tych našich politi-
ků, keří prošustrovali fabriky lebo mi-
lióny a nic sa jim nestane, lebo buď to 
dělali podlé zákona, nekeří sů včíl ne-
mocní lebo si nic nepamatujů. Ale jak 
si sami sobě majů odhlasovat přidání 
tisíců k platom, hned sů všecí zdraví. A 
toš aby mňa s teho netrefi l šlak, rači si 
uvařím hrnek čaju do kerého si cvrknu 
trochu rumu a začnu sa přebírat mezi 
starýma fotkama a spomínám. Zrov-
na včéra sem otevřela obálku z nápi-
sem „Vojáci“. Dyš bylo tatinkovi dvacet 

roků, toš šli k asendě (odvodu) a za rok 
jich už povolali na vojnu, lebo tenkrát 
byla plnoletosť až od jedena dvaceti 
roků. Narukovali na vojnu do Freiwal-
dova‚ (Frývaldov - dneskaj Jeseník). Byl 
to Čs. hraničářský prapor č. 7. Dyš nám 
děckám o vojně vykládali, co tam zaži-
li bídy, hladu a ústrků, toš sme jim ani 
nechtěly věřit. Ale naštěstí mám skova-
né z téj doby jejich fotky, pár pohledů a 
málem rozpadlý deníček, do kerého si 
drobným a úhledným písmem zapiso-
vali vojenské písničky, básničky, kolik 
měli za ty dva roky dovolenky, kolik 
dostávali žoldu (peněz) a co tam zažili.

Deníček začíná „Vojenský očenáš“ 
Otče náš, milý Pane, dva šestáky na deň 
máme. Dej nám chleba větší kousek, 
by nám rostl větší břoušek. Dobroti-
vý Pane náš, lid Tvůj si k večeři zpívá 
- kde domov náš? Pane vyslyš prosbu 
ubohých sirotků a zbav nás ode všech 
zupáků, nebo oni z toho velkou radost 
mají, když nás do díry dají. Tě prosíme, 
vyslyš nás, aby nechytil kapitán nás, 
nebo my každý holku máme, s ní si ve-
čer pohráváme, a ta nezná co je hodin 
devět a ani nemusí za to v díře sedět. Za 
to sladké políbení jsme pět dní v tuhém 
vězení. Proto tě prosíme, ať již v civilu 
chodíme. AMEN. A včíl nekolik vět z 
pohlednic, keré psali dom rodičom: Je 
nám tady zle, teprů sme dojeli ze cviče-
ní a hned jedeme do Čech na manévry. 
Chudý su jak pes, sotva chodím. Chleba 
málo, peněz nic a cigaret také nic. Snád 
tů zimu nejak přežiju a na jaro už budu 
doma. Dál je v tem deníčku, že za ty dva 
roky na vojně, byli 4 x doma. Deníček 
končí básničků pro kamarády z vojny.

Vzpomeň si příteli na ty doby bla-

žené, když jsme sedávali, ani krejcaru 
neměli a chtělo se nám kouřit, píti. Kan-
týna má mnoho piva, praví že nám na 
ksicht nedá. Je to smutné, když je kapsa 
čistá a pro peníze je tam mnoho mís-
ta - Franta.  A velikýma písmenama je 
napsané. DEN  SVOBODY 20. 9. 1923 
(civil).

Byla by z tych spomínek celá knižka, 
ale mě stačí dyš si večer přečtu z teho 
tatinkova deníčku třeba enom dvě za-
žlutlé stránky, lebo sa podívám na pár 
starých fotek a v duchu su tam, co sa už 
nigdy nevrátí ale hlavně, na co sa nigdy 
nezapomene. 

Už je moc hodin, toš zavírám tatin-
kův deníček a idu spat, ale ešče doložím 
pár fotek z jejich vojny.  

Vaša tetka Bětka
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Cikáni jdou do nebe

Vypůjčil jsem si tento název slavné-
ho ruského fi lmu ze sedmdesátých let. 
Připadá mně jako velmi výstižný k po-
pisu nedávné cesty, kterou jsme s přáteli 
před několika dny podnikli. Na Ukra-
jině jsme navštívili celkem čtyři rom-
ské tábory. Ve Svaljavě, Volovci a dva u 
Iršavy. Nejsou tam žádná čísla popisná 
a ani ukazatele kudy jet. Jeden tábor, re-
spektive cestu k němu, jsme poznali po-

dle koberců u řeky, které po polní cestě 
dávaly najevo blízkost lidských obydlí.

Když mě ve Volovci jeden otec od 
rodiny před svým domem řekl: „Já vím, 
my cigáni jsme bídní“, byl to začátek 
našeho rozhovoru. Ten skončil shodou, 
že máme všichni jedno stejné nebe nad 
hlavou, jednoho Boha a dýcháme stejný 
vzduch. Pak jsme pohledem do očí stvr-
dili navzájem tuto pravdu. On věděl, že 
už tak bídný není a já, že jsme prolomi-
li spolu nejednu hranici. Hranici nebo 
bariéru, kterou lidé mezi sebou utvořili 
za ta léta. Ať už sociální, materiální, ne 
však tu duchovní.

Četl jsem o příchodu Romů do Je-
ruzaléma. Přišli jako vojáci během Sa-
ladinovy války ve 12. století, aby město 
dobyli zpět ze spárů křižáků. Od Sala-
dina dostali jméno al-Núr – světlo. Toto 
„světlo“ během let dostalo naprosto od-
chylný význam – špína. To světlo lze 
dodnes vidět v očích malých dětí v  je-
jich osadách.

Romové na Ukrajině nedostáva-
jí žádné příspěvky od státu a musí se 
umět postarat sami o sebe. Jsou dob-
rosrdeční a přátelští. Mají rádi, když 
se k nim po čase vrátíte a přivezete jim 
třeba vytištěny jejich fotografi e. Rádi 

se veselí, tancují a děti se předvádějí a 
hrají. Když mě ve svém domě přivítala 
starší žena, kam mě přivedly děti, po-
dívala se na mě a popřála zdraví a boží 
požehnání na mých cestách. Zkusme si 
představit, že k  nám do domu vstoupí 
cizinec, třeba černoch nebo Rom a my 
jej vidíme poprvé v  životě. Co mu asi 
řekneme…

Stanislav Zela

Vzpomínka na Janka Drábka

Nastupující leden 2015 navazoval na bezpočet novoroč-
ních přání. Přání všeho možného – nejčastěji zdraví. Bohu-
žel, ne všechna přání jsou splnitelná. Celá řada našich spo-
luobčanů již v tomto prvním měsíci roku tiše odešla... Mezi 
nimi i pan Jan Drábek. Nebyl ani poslanec, ani senátor, ani 
ministr, ba ani prezident. Dokonce ani regionální politik. 
Řečí, možná politika, šlo jen o obyčejného nebo řadového 
občana – jednoho z  mnoha nevyvolených. Přesto jeho vy-
oraná životní brázda hned tak rychle nezaroste. Na místní 
poměry až nezvykle vysoká pohřební účast jen potvrdila slo-
va, která nad Jendovou rakví zazněla. 

Nejsem oprávněn jeho osobnost hodnotit. Přece jen si 
dovolím, byť krátce, zmínit časový úsek jeho plodné činnos-
ti v místní TJ Slavoj Rohatec. Vůbec nemusel, ale konal. Jeho 
dlouholetá „parketa“ – mládež. Opět ta „obyčejnost“, kdy se 
jen staráte, aby na tréninky vůbec a včas přicházeli. A když 
už přišli, aby to i k něčemu vedlo. Vydáním rekvizit počínaje, 
jejich navrácením a osobní hygienou konče. A zdaleka nejde 
všechno nalinkovat. Jiný přístup vyžaduje třeba šestiletý za-
čátečník, podstatně jiný třeba čtrnáctiletý, o namistrované 
sedmnáctce – raději ani nemluvit. To vše zvládal díky svému 
klidu a rozvaze. S  dětskými i dorosteneckými družstvy se 

dokázal společně radovat z vítězství. Dokázal ale i společně 
s mužstvem překonávat negativní dopady sportovních porá-
žek. Nebyl sólista, týmová spolupráce s trenérem (R. Lábadi) 
byla vždy příkladná. Prostě, rozuměli si nejen mezi sebou, 
ale především s ratolestmi jim svěřenými. Hráči sice do pater 
vrcholového sportu nedosáhli – to konečně ani není poslá-
ním venkovské tělovýchovy.  Důležité je, že Jankovi svěřenci 
amatérsky sportovali a rozvíjeli svoje tělo i ducha. Bylo to 
důležité v Jankově „éře“, stejně jako v současnosti či budouc-
nosti. Je chvályhodné, že náš Janek má celou řadu následov-
níků, kteří se mladým fotbalistům věnovali a věnují. I v tom 
byl inspirující a i proto mu patří naše poděkování. 

Jedna chybička se u Janka přece jen vloudila. To když 
stanul na lajně, co by pomezní rozhodčí. Svému mužstvu 
nikdy nenadržoval, k nelibosti některých „fandů“. I zde byl 
příkladem hráčům – férový, rovný. Takže žádná chybička. 
Spíš opak.

Ještě jednou přejeme lehké odpočinutí, a když si někdy 
vzpomeneš, shlédni na naše hřiště ze svého modrého obláč-
ku. Bohužel, tvé stálé místo mezi fanoušky už osiřelo...

S přáteli a známými vzpomněl Vlastimil Hlaváč
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Sešel se rok s rokem a poslední vá-
noční svátek, tedy na Štěpána, jsme se 
opět sešli v hojném počtu v rohatecké 
tělocvičně, abychom si zahráli stolní 
tenis a setkali se s přáteli v trochu jiné 
atmosféře, než jsme zvyklí z mistrov-
ských zápasů.

Počet účastníků byl tento 31. ročník 
rekordní. Kromě 19ti domácích hráčů 
přijeli tradičně za „naše stoly“ hráči z 
Ratíškovic (4), Čeložnic (3), Kyjova (3), 
Ježova (3) a Kobylí (1).

Hrálo se v  pěti skupinách, ze kte-
rých se postupovalo do vyřazovacího 
pavouka.

Velkým překvapením byl výsledek 
a konečné umístění našeho svěřence 
Tomáše Chvátala, který se dostal až do 
fi nále, kde podlehl zkušenějšímu spolu-
hráči Zbyňkovi Příkaskému 1:3. 

Třetí místo pak vybojoval Jirka Ku-
chařič, který se dostal po pěti letech 
opět „na bednu“.

Jak se již stalo ve čtyřhrách tradicí, 
hrála se losovacím způsobem. Nejlepší 
los k  sobě našla rohatecko-čeložnická 
dvojice Drábek-Hojač, která nenašla 
přemožitele. Ve fi nále porazili dvojici 
Charvát Vavřinec-Valuch a stali se vítězi. 

Třetí místo pak vybojovala domácí 
dvojice Příkaský-Rybecký M. nad dvoji-
cí Kolář-Maňák.

Jelikož se naše základna rozrůstá o 
začínající žáky, před Vánoci jsme uspo-
řádali „Vánoční turnaj“ i pro ně. 

První místo obhájil z minulého roku 
Filip Švrček před Samuelem Hameedem 
a Liborem Příkaským.

Všechny výsledky a fotky naleznete 
na našich webových stránkách www.pi-
nec-rohatec.estranky.cz nebo nás může-
te sledovat na facebookové stránce www.
facebook.com/skstrohatec

David Kolář

Stolní tenis - Štěpánský turnaj 2014

SPORT

Krakovič (Kyjov) Krakovič 0

Vinklárek Filip     Kuchařič 0
Charvát Vít 
(Ratíškovice) Kuchařič 3  

Kuchařič (Ratíškovice)     Chvátal T. 1 Konečné pořadí:

Drábek Drábek 0     1. Příkaský

Malošek     Chvátal T. 3   2. Chvátal T.

Kůřil R. (Ježov) Chvátal T. 3   3. Kuchařič

Chvátal T.     Příkaský 4. Bábíček

Příkaský Příkaský 3   5. Hála J.

Charvát Vav. (Kobylí)     Příkaský 3   6. Kolář

Hála J. (Ježov) Hála J. 1     7. Drábek

Chvátal A.     Příkaský 3 8. Krakovič

Kolář Kolář 1  

Dočekal (Kyjov)     Bábíček 1

Valuch Bábíček 3

Bábíček (Ratíškovice)

Příkaský / 
Rybecký M.

Příkaský / 
Rybecký M.

Chvátal T. / 
Juryca

Příkaský / 
Rybecký

Bábíček / 
Vymyslický

Bábíček / 
Vymyslický  

Krakovič / 
Salaba   Charvát Vav. / 

Valuch
Hála J. / 
Voznica

Hála J. / 
Voznica    

Charvát Vít / 
Jelínek

Charvát Vav / 
Valuch  

Kuchařič / 
Luzum

Charvát Vav. 
/ Valuch  

Charvát Vav. / 
Valuch   Drábek / 

Hojač
Malošek / 
Pozděch

Malošek / 
Pozděch   Konečné pořadí:

Kůřil P. / 
Vinklárek F. Kolář / Maňák   1. Drábek / Hojač

Kolář / Maňák Kolář / 
Maňák   2. Charvát Vav. / 

Valuch
Kordula / 

Veselá   Drábek / 
Hojač 3. Příkaský / 

Rybecký M.
Chvátal A. / 
Rybecký J.

Dočekal / 
Hála Zb.   4. Kolář / Maňák

Dočekal / 
Hála Zb. Drábek / Hojač

Kůřil R. / 
Hruška

Drábek / 
Hojač

Drábek / 
Hojač
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Stolní tenis

Školní družina
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